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U Zagrebu, 11. listopada 2013. godine 

 

 

 

        HSSMS-MT: 

 

        - Skupštini Sindikata 

        - Sindikalnim povjerenicima 

        - članovima Povjerenstava 

 

 

 

 

PREDMET: Demanti netočnih navoda o sporazumu koji je HSSMS-MT postigao s 

Ministarstvom zdravlja i radi kojega je prekinut štrajk 

 

 

 

Poštovane kolegice i kolege, 

 

 

Budući da se iz dana u dan pojavljuje sve više medijskih napisa, nepotpisanih komentara 

pod novinskim člancima i u pojedinim grupama na društvenim mrežama, kao i zbog nekoliko 

emailova kritike koje smo zaprimili nakon prekida štrajka, ovim putem dajemo demanti takvih 

navoda i nastojimo pojasniti što je točno sa resornim Ministarstvom potpisano. 

Komentare koji se pojavljuju na društvenim mrežama i ispod članaka na različitim 

internetskim portalima ne namjeravamo komentirati, napose one nepotpisane, kojima anonimnost 

daje dovoljno hrabrosti da napišu stvari koji zasigurno ne bi javno napisali sa svojim imenom, a 

koji se istovremeno nisu ni potrudili pročitati što je stvarno potpisano. 

Zaključke koje smo donijeli u razgovoru s ministrom i Sporazum zbog kojega je štrajk 

medicinskih sestara zaustavljen javno smo objavili na svojim službenim web stranicama. Razlog 

tomu je zato što ne skrivamo što smo potpisali, niti se sramimo toga što smo potpisali. Štoviše, 

ponosni smo na to što smo postigli i trenutnu situaciju smatramo uspjehom, malim, ali vrijednim. 

Zaokret od štrajka zbog smanjenja prava, pa do sjedanja za pregovarački stol za kojim se 

dogovara povećanje plaća i rješavanje nekih od ključnih problema, ne možemo smatrati 

predajom ili izdajom interesa medicinskih sestara, već pravim putem da se najbolniji problemi 

sestrinstva konačno riješe. 

U štrajk nismo ušli nepromišljeno i ne znajući što tražimo. Kada smo štrajk najavljivali 

istaknuli smo konkretne probleme koje želimo riješiti, a to su upravo oni problemi o kojima su 

svjedočili naši članovi iz cijele Hrvatske i za koje su oni tražili da se riješe. Nesklapanje novog 

kolektivnog ugovora samo je bio povod za pokretanje štrajka, ali nikako glavni razlog, jer postoji 



još niz razloga zbog kojih su naši članovi bili nezadovoljni i zbog kojih je do nekih promjena 

moralo doći. Prekovremeni rad u gotovo svim bolničkim ustanovama i njegovo neplaćanje jedan 

je od glavnih problema s kojim se susreću SSS sestre, a nekoliko stotina sudskih sporova (u 

kojima se redom utvrđuje po 500 i više neplaćenih prekovremenih sati) samo je dokaz o kolikom 

problemu se radi. Zabrana zapošljavanja zbog koje mlade sestre ne mogu doći do svog prvog 

zaposlenja, a one pred mirovinu sve češće doživljavaju ozljede na radu jer moraju obavljati 

poslove koji su fizički prezahtjevni. Svakodnevni su pozivi kojima članovi traže da iznađemo 

način na koji im se može pomoći jer se boje da zbog opterećenja neće uspjeti dočekati mirovinu 

na svom radnom mjestu. Nepriznavanje struke poseban je problem koji postoji otkad postoji i 

Zakon o sestrinstvu. Medicinske sestre se „potiče“ na školovanje koje same godinama plaćaju, a 

koje im se naposljetku nikada ne priznaje i nikada adekvatno ne plaća. 

Ono što smo Zaključcima i Sporazumom postigli i zbog čega smatramo da smo bili 

uspješni je sljedeće: 

U pregovorima za kolektivni ugovor neće se kretati od prava koja smo imali 2004. 

godine, već će se ravnopravno uzeti u obzir i odredbe koje su ugrađene u KU iz 2011. i koje su se 

počele primjenjivati od početka 2013. godine. Na ovaj način osigurali smo da povećanja plaća 

koja smo izborili 2011. i koja su se počela primjenjivati od ove godine više neće biti tabu tema 

samo zato što je sudskim putem poništen KU iz 2011. Prije štrajka o pravima iz tog KU nije se 

moglo ni pregovarati, a sada će ista poslužiti kao jedno od počela za pregovore. 

Vlada se obvezala urediti plaćanje posebnih oblika rada (dežurstvo, pripravnosti) 

sukladno zakonskim odredbama. Sadašnje rješenje nije u skladu sa zakonom i radnicima se i 

vrijeme koje provedu u dežurstvu mora pribrojati radnom vremenu, jer u protivnom dolazi do 

situacija da radnici odrađuju i po 240-250 sati mjesečno, a događa se da još nisu odradili ni punu 

satnicu. 

Prekovremeni sati počet će se plaćati!!! Svi koji rade u bolničkim ustanovama vrlo teško 

se mogu sjetiti kada im je prekovremeni rad bio plaćen. Ustanove same po svom nahođenju 

uvode pravila da se prekovremeni rad ne plaća, a umjesto njega medicinske sestre koristit će 

slobodne dane ako bude prilike da ih koriste, a već svi znaju da prilika nema baš često jer u 

sustavu nedostaje jako velik broj sestara. Nerealno bi bilo očekivati da će svi prekovremeni sati 

svim medicinskim sestrama biti odmah i odjednom plaćeni. To nismo ni tražili, jer i samo smo 

svjesni da bi takva isplata dovela do bankrota cijeli sustav zdravstva. Ali, pomak koji smo uspjeli 

ostvariti i više je nego značajan. Ministarstvo će od svake ustanove zatražiti podatke o 

prekovremenom radu svih medicinskih sestara i tehničara i izraditi plan o tome kako će i u kojim 

intervalima otplaćivati dug koji država ima prema nama. 

Obrazovanje medicinskih sestara konačno bi trebalo biti vrednovano. Naš sindikat bit će 

dio skupine koja će raditi na izradi uredbe kojom će se određivati koeficijenti za njihove plaće. 

Ovo ne znači da će odmah svima koji su završili određeni stupanj obrazovanja to biti i priznato, 

kao ni da će svima odmah porasti plaće. Priznavanje kvalifikacija rješavat će se nakon uređenja 

kompetencija pojedinih razina obrazovanja, a što nije u djelokrugu rada sindikata, ali budući da 

plaćanje rada jest, upravo to je ono na čemu je sindikat mogao poraditi. Cjelokupnu problematiku 

po ovom pitanju i dalje ćemo nastojati riješiti u suradnji s našom komorom i resornim 

Ministarstvom. 

 

Kada se pogleda što je sindikat ovim sporazumom postigao, nitko ne može reći da nije 

postignuto ništa za srednje sestre, jer upravo one su one koje imaju najviše prekovremenih sati, 

one koje najviše pogađa zabrana zapošljavanja i nedostatak radne snage, kao i smanjenje plaća 

koje ih je zadesilo već dva puta ove godine… 

 



Budući da je u Večernjem listu dana 4. listopada objavljen krajnje neprofesionalan članak kojim 

se pokušava prikazati kako zapravo ništa nismo postigli štrajkom, tijekom današnjeg dana uputili 

smo demanti, a primjerak kojega Vam dostavljamo zajedno s ovim dopisom. 

 

 

 

S poštovanjem, 

 

 

 

Predsjednica Glavnog vijeća HSS MS - MT: 

 

 

Anica Prašnjak bacc med. techn. 


